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Onderwerp Stand van zaken 
Eigen bijdrage In het najaar van 2022 berichtte ik uw Kamer dat ik de 

inkomensafhankelijke eigen bijdrage voor verblijf in de 
forensische zorg wil herinvoeren. In de probleemanalyse 
is namelijk gebleken dat het betalen van een eigen 
bijdrage het resocialisatieproces van de forensische cliënt 
bevordert. Daarnaast zorgt het ontbreken van een eigen 
bijdrage voor de forensische cliënt voor ongelijkheid 
binnen zorginstellingen waar ook cliënten op andere 
zorgtitels verblijven, die bij wet wel verplicht zijn een 
eigen bijdrage of zorgpremie te betalen. Op dit moment 
breng ik de wijze van uitvoering van de eigen bijdrage in 
kaart. Hiervoor heb ik een werksessie georganiseerd met 
DJI, zorgaanbieders en een mogelijke uitvoerder. Mijn 
uitgangspunt hierbij is om zo veel mogelijk aan te sluiten 
bij de bestaande wijze van uitvoering zoals deze bestaat 
in andere zorgwetgeving. Na vaststelling van een solide 
werkwijze, rollen en taken van de verschillende 
organisaties en werkafspraken zal overgegaan worden tot 
aanpassing van de bijhorende wet- en regelgeving.  
   

Evaluatie Beginselenwet verpleging 
terbeschikkinggestelden 

Hieronder staan de 11 punten die zijn aangedragen en 
door de sector zijn geprioriteerd voor de eerste tranche:   

1. Informatiedeling  
2. Verschil in rechtspositie tussen patiënten in een 

Forensisch Psychiatrisch Centrum (FPC)  
3. De beheersbevoegdheid van een kliniek met 

betrekking tot de financiële middelen van 
patiënten 

4. Roken in de inrichting 
5. Gebruik en toezicht op moderne 

communicatieapparatuur 
6. Passantenproblematiek 
7. Het in bewaring nemen en achterlaten van 

(waardevolle) spullen van patiënten  
8. Inrichting verblijfsruimte - onderscheid 

afzondering en separatie 
9. Inzet moderne technologie 
10. Beleid veelklagers ontwikkelen 
11. Termijn Pro Justitia-verlengingsrapportages 

Case study verloop traject 
uitgeplaatste en niet-uitgeplaatste 
gedetineerden 

In 2019 heeft mijn ambtsvoorganger verschillende 
maatregelen genomen naar aanleiding van de kritische 
rapporten over het detentieverloop en de behandeling 
van Michael P. Een deel van de maatregelen had effect 
op het uitplaatsen van gedetineerden naar een 
forensische zorginstelling vanwege een zorgbehoefte 
waar gevangenissen niet in kunnen voorzien dan wel in 
het belang van resocialisatie. In eerder onderzoek naar 
het effect van deze maatregelen bevolen de 
onderzoekers aan een case study uit te voeren om het 
verloop van uitplaatsingen in kaart te brengen. In de 
bijlage treft u de resultaten van deze case study aan.  
 
Uit het onderzoek blijkt dat, mede vanwege de hogere 
eisen aan het proces om een artikelplaatsing aan te 
vragen, het aantal hiervan fors is teruggelopen. Waar in 
2018 nog 100 artikelplaatsingen voorkwamen waren dat 
er nog maar 30 in 2020. Omdat er minder en later dan 
wenselijk wordt uitgeplaatst en dat gevolgen heeft voor 



de resocialisatie van betrokkenen, ben ik voornemens om 
de doorplaatsing van gedetineerden met een forensische 
zorgvraag en een lage veiligheidsbehoefte in de laatste 
drie maanden van hun detentie te verbeteren. De 
onderzoekers doen dan ook drie aanbevelingen op dit 
proces te verbeteren.  
 
Ten eerste bevelen de onderzoekers aan een verkorte 
delictanalyse te ontwikkelen. Ik erken dat het een relatief 
arbeidsintensief instrument is om uit te voeren maar ik 
onderstreep wel het belang van een goede risicoafweging 
bij een artikelplaatsing. Ik onderzoek daarom hoe DJI dat 
efficiënter kan doen. Ten tweede wordt aanbevolen de 
capaciteit bij het Nederlands Instituut voor Forensische 
Psychiatrie (NIFP) te verhogen zodat hun consulten 
tijdiger geleverd worden. In het algemeen span ik mij in 
om de druk op het NIFP te verlichten, want die zie ik ook 
bij andere taken van deze organisatie. Tot slot wordt 
aanbevolen om de aanvraagprocedure efficiënter in te 
richten door gezamenlijke multidisciplinaire afstemming 
te implementeren. Deze aanbeveling ga ik uitvoeren en 
daartoe verken ik momenteel de mogelijkheden samen 
met de reclassering, penitentiaire inrichtingen en 
forensische zorgaanbieders.  
 

Opvolging aanbevelingen FPC 
Pompestichting na ontvluchting 

13 juni 2023 heb ik mijn reactie op het inspectierapport 
naar aanleiding van een ontvluchting van twee tbs-
gestelden uit FPC Pompestichting aan uw Kamer 
gestuurd. De aanbeveling van de Inspectie Justitie en 
Veiligheid aan DJI en de Pompestichting zijn allen 
overgenomen. Ik heb aangegeven dat de kliniek een 
verbeterplan gaat implementeren en ik heb twee externe 
deskundigen aan laten stellen om hierop toe te zien. Bij 
deze bericht ik u over de voortgang hiervan. 
De Pompestichting heeft, in overleg met DJI, een 
verbeterprogramma opgesteld. Het verbeterprogramma 
wordt ondersteund door programmamanagers. Om de 
kwaliteit en voortgang te borgen en namens mij te 
monitoren, zijn de door mij aangestelde externe 
deskundigen per 1 september 2023 gestart met hun 
werkzaamheden. Ook zijn afspraken gemaakt over 
periodieke monitoring en terugkoppeling aan DJI.  
Het inmiddels gestarte verbeterprogramma omvat 
onderwerpen zoals aanscherping balans tussen zorg en 
veiligheid waaronder veiligheidsinstructies, de materiële 
veiligheid, aanscherping van het vrijhedenbeleid en extra 
scholing van het personeel op het gebied van forensische 
scherpte. Een eerste terugkoppeling op de resultaten 
richting DJI vindt eind januari 2024 plaats. 
 

Opvolging aanbevelingen FPC 
Kijvelanden na 
gijzeling/ontvluchting 

De Inspectie Justitie en Veiligheid heeft eerder onderzoek 
gedaan naar aanleiding van een ontvluchting met 
gijzeling uit de kliniek FPC Kijvelanden. In een brief 
concludeert de Inspectie dat de kliniek veel maatregelen 
heeft getroffen om herhaling te voorkomen en dat de 
maatregelen voldoende effect hebben gehad.1 De 

                                                
1 Zie de website van de Inspectie Justitie en Veiligheid.  



Inspectie geeft daarom aan het toezichttraject af te 
sluiten.  
 

Nazorg personeel gevangenissen en 
tbs-klinieken 

Ik onderzoek momenteel of er verbeterpunten zijn in de 
nazorg aan personeel in geval van ernstige incidenten. 
Het is zeer belangrijk om goed voor het personeel te 
zorgen, zeker wanneer zich iets ernstigs voordoet.  

 


